
A Híradástechnikai Tudományos Egyesület közgyűlése 
A Híradástechnikai Tudományos Egyesület 1975. évi rendes 
közgyűlését december hó 17-én a Technika Házában tartotta. 

Komporday Aurél, az egyesület elnöke üdvözölte a közgyű
lésen megjelenteket, és felkérte Philipp Miklóst, az MTESZ 
főtitkárhelyettesét, Demeter Bélát, és Susánszky Lászlót, a 
H T E alelnökeit, dr. Almássy Györgyöt, a H T E főtitkárát és 
Mérey Imrénét, a H T E főtitkárhelyettesét, hogy a közgyűlés 
elnökségében foglaljanak helyet. 

Bevezető szavaiban az elnök felhívta a megjelentek figyel
mét arra, hogy a közgyűlést nevezetes időszakban hívták 
össze, többek között azért, mert e hetekben állítják össze 
illetékes szervek az elektronikai ipar fejlesztésének az újabb 
tervezetét. 

Ezután felkérte az elnök dr. Tófalvy Gyulát, a H T E elnök
ségi tagját, az M H E alelnökét, „Híradástechnika és elektroni
ka" című megnyitó előadásának megtartására. 

Az előadó bevezetésül megemlítette, hogy előadásában 
nem a legutóbbi 10 év során elért figyelemre méltó eredmé
nyekről és sikerekről számol be, hanem az előadás címében 
foglalt ipari terület további fejlődésének problémáival kíván 
foglalkozni, mert úgy véli, hogy ebben az Időszakban, a struk
turális változások küszöbén ezzel tehetünk jó szolgálatot. 

A megnyitó előadás után az elnök bejelentette, hogy 
Dienes Béla, az E I V R T vezérigazgatója más irányú elfoglalt
ságai miatt lemondott a HTE-ben betöltött alelnöki tisztségé
ről. A közgyűlés köszönetet mondva Dienes Béla eddig 
kifejtett egyesületi munkásságáért, a lemondást tudomásul 
vette, és helyette Horváth Pált, az E I V R T vezérigazgató
helyettesét kooptálta a H T E alelnökeként. 

Az elnök bejelentette továbbá, hogy Makó Zoltán, elnök
ségünk tiszteletbeli tagja, egy emberöltőn át végzett kima
gasló társadalmi munkásságáért 1975. évi MTESZ díjban 
részesült. A közgyűlés Makó Zoltánt ebből az alkalomból 
melegen ünnepelte. 

Ezután került sor a főtitkári beszámolóra. Dr. Almássy 
György főtitkár, az írásban szétküldött beszámolóhoz fűzött 
kiegészítéseiben és megjegyzéseiben kiemelte az egyesület 
legutóbbi közgyűlése óta (1974. márc. 28.) eltelt időszakban 
folytatott tevékenységének legfontosabb momentumait, ezek 
közül is kiemelte az ifjúsági bizottságnak és a KISZ, valamint 
egyesületünk és a Szakszervezet közötti együttműködés 
létrejöttének, továbbá az egyesület üzemi és intézeti csoport
jai megszervezésének fontosságát, majd méltatta a tudomá
nyos bizottságok, a szakosztályok és a vidéki csoportok mun
kásságát. Végül köszönetet mondott a jogi tagvállalatok tá
mogatásáért, a tagság értékes munkásságáért és a titkár
ságnak nagymértékben megnövekedett feladatai magas 
szintű teljesítéséért. 

A közgyűlésen felszólaltak: Horváth Imre, Gyarmati Gábor, 
Karácsony Dezső, Egri Imre, Horváth Gyula, Ceglédi György, 
Hajduska Kurt, Bráda Ferenc. 

A hozzászólások és azok megválaszolása után áz elnök a 
következő határozati javaslatokat terjesztette a közgyűlés elé: 

1. A közgyűlés jóváhagyólag tudomásul veszi az egye
sületnek az 1974. évi küldött-közgyűlés óta eltelt idő
szakban végzett munkáját, elfogadja a főtitkár írásban 
beterjesztett és szóban kiegészített beszámolóját. 

2. Az egyesület továbbra is tevékenyen vegyen részt az 
elektronikai, ezen belül a híradástechnikai- és vákuum
ipart érintő hosszú és középtávú tervkoncepciók cél
programok, távlati kutatási- és fejlesztési tervek szé
leskörű társadalmi ismertetésében, és szükség szerint 
dolgozzon ki javaslatokat az illetékes szervek részére. 
Ehhez kéri a közgyűlés a kohó- és gépipari tárca segít
ségét. 

3. Az egyesület vezetősége és szervezeti egységei a jövő
ben is súlyponti kérdésként foglalkozzanak a szak
oktatás és továbbképzés fejlesztésének kérdéseivel. 
A közgyűlés helyesli, hogy az eddig szokásos -oktatási 
és továbbképzési formák fenntartása mellett ún. 
„vándor oktatási csoportok" szervezését tette folya
matba. Ezt az oktatási formát úgy kell megszervezni, 
hogy az jól kiegészítse a mérnök-továbbképző tan
folyamokat. 

4. A közgyűlés jóváhagyja az egyesület pécsi csoport
jának megalakulását. 

5. A közgyűlés helyesli az egyesület vezetőségének azt 
a törekvését, hogy üzemi csoportok szervezése útján, 
a múlthoz képest hatékonyabban támogassa az érin
tett vállalatokat és intézményeket egyes konkrét 
műszaki-tudományos és gazdasági feladatai meg
oldásában. 

5.1. Jóváhagyólag tudomásul veszi, hogy a végrehajtó 
bizottság 1975. év folyamán — egyelőre kísérleti 
jelleggel — létrehozta az egyesület üzemi csoportjait. 

5.2. Az üzemi csoportoknak műszaki tudományos munkás
ságukban a vállalat műszaki profilj a(i) szerint érde
kelt egyesületi szakosztály(ok) segítségére kell támasz-
kodniok oly módon, hogy ezzel a szakosztályok munká
ja gazdagodjék. Ezért az üzemi csoportok vezetői tart
sanak szoros kapcsolatot az érintett szakosztályok 
vezetőségével. 

5.3. A végrehajtő bizottság — a szervezési formát illető 
kedvező tapasztalatok esetén — szervezzen további 
üzemi csopörtokat. 

A közgyűlés a fenti javaslatokat egyhangúlag elfogadta. 


